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GLASILO BELOKRANJSKE 
TRIKOTAŽNE INDUSTRIJE
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Navzlic težavam 
je plan presežen
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V prvem polletju 1972 smo ce
lotni dohodek dosegli s 55%, kar 
je 5°/o nad planom. Materialni 
stroški ali stroški osnovnega ln 
pomožnega materiala, električne 
energije, materiala za vzdrževa
nje, plačilo tujih uslug, potnih 
stroškov v državi in na tujem ter 
še drugi, znašajo IH več kot smo 
predvidevali. Po drugi strani smo 
za amortizacijo izdali samo 49°/o 
predvidenih sredstev.

Vse to se odraža pri dohodku, 
k| ga je delovna organizacija do
segla in znaša 65% plana ali 15°/0 
več kot smo mislili v začetku le
ta.

Pogodbene obveznosti so ures
ničene s 45% odstotki, obveznos
ti, ki jih je BETI dolžna po zako
nu izpolnjevali * 38%. Sredstva 
za osebne dohodke smo do pol
letja porabili v višini 45%, dobi
ček, ki je končni in najbolj zanes
ljiv pokazatelj poslovanja, pa ka
že za celotno podjetje 180% re
alizacije.

o čemer'pričajo številke
Prav ta številka pri dobičku po

ve, da smo v prvem polletju 1972 
ustvarili več dobička kot v vsem 
letu 1971. Poglejmo pa, zakaj o- 
sebnl dohodki niso bili taki, kot 
smo s planom predvideli. Glavni 
razlog je v tem, ker so bili oseb
ni dohodki do 1. aprila letos na 
isti ravni kot v letu 1971. Poviša
nje zaslužkov, ki Je sušnemu ob
dobju v prvih štirih mesecih sle
dilo, pa je tolikšno, do bomo do 
konca leta sredstva, namenjena 
osebnim dohodkom, porabili.

Povprečen zaslužek v letošnjem 
prvem polletju znaša 1.360 din, 
ob tem, ko smo imeli tudi zelo 
ugodno delitveno razmerje med 
skladi. Za osebne dohodke smo 
porabili 52% sredstev, za sklade 
pa namenili preostalih 48% de
narja.

Na ugodne rezultate poslovanja 
pa kaže tudi primerjava z enakim 
obdobjem v minulem letu. Celot
ni dohodek je v letošnjem pri
merjalnem obdobju za 28% višji

od lanskega, materialni stroški so 
porasli za 16%, amortizacija je 
za 56% višja, dohodek pa je za 
7% višji kot je bil konec prvega 
polletja lani.

Razveseljivo je, da so pogod
bene obveznosti manjše za 2%, 
žal pa so zakonske obveznosti 
višje kar za 25%. Da gre pri oseb
nih dohodkih za velik skok, pove 
podatek, da so bili konec junija 
letos zaslužki za 32% višji kot 
smo jih imeli pred počitnicami 
lani.

Iz gibanja navedenih elemen
tov Je razumljivo, da Je dobiček 
dosežen z 251% v primerjavi z le- 
tom 1971 in da je za 151% višji 
kot je bil v prvi polovici leta 1971.

Vse to kaže, da je podjetje na
daljevalo bitko za Izboljšanje pro
duktivnosti in ekonomičnosti ln 
da je bilo pri teh prizadevanjih 
dokaj uspešno.

Milan Dragišič
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Letos milijon za stanovanja
Prem alo m ožnosti za  ugoditev prošenj 4 6  prosilcem  za  posojilo pri gradnji 

lastnih hiš in za  rešitev 4 5  prošenj družbeno stanovanje

Ob zaključnem računu je delavski 
svet razpravljal o sredstvih sklada 
skupne porabe in je za stanovanjsko 
gradnjo namenil milijon dinarjev. 
S tem denarjem bomo gradili druž
bena stanovanja in dajali kredite za 
zasebno gradnjo. Predvideno je bi
lo, da se za kredite nameni približno 
60% teh sredstev, ostanek pa za na
kup stanovanj. Podjetje je lan; ku
pilo pet stanovanj, v letu 1972 pa je 
predviden nakup štirih enosobnih 
in enega dvosobnega stanovanja.

Za kredite je prispelo skupaj 46 
prošeni. Vsi prosilci bi želeli
1.300.000 din posojil. V obratu Metli
ka prosi 32 prosilcev za 952.000 din, 
v Črnomlju 6 prosilcev za 120.000 
din, v Mimi peči 6 prosilcev za
158.000 din, v Dobovi 1 prosilec za
20.000 din in v Ljubljani 1 prosilec 
za 50.000 din.

Ko simo razpoložljiva sredstva de
lili med pravkar navedene prosilce, 
je bilo treba upoštevati, da je na 
razpolago manj kot polovica potreb
nih sredstev. Pogoje, ki jih zahteva 
pravilnik o kreditiranju, je izpol
njevala večina prosilcev, zato je bi
lo le malo izločenih. Ostalo je še ve
dno znatno več prosilcev, kot je bi
lo na razpolago denarja. Glede na 
to, da so v prejšnjih letih padali 
očitki, da zapostavljamo zunanje 
obrate, je komisija, ki je je ta sred
stva delila, letos omenjenim obra
tom namenila sorazmerno več sred: 
stev. Tako so lahko prosilci v posa
meznih obratih dobili, kot sledi:

v Metliki — od 952.000 din zapro
šenih je dodeljenih 421.000 din ali 
44,5 %,

v Črnomlju — od 120.000 din za
prošenih dodeljenih 88.000 din ali 
73,5%.

Imenovan je 
namestnik

Poslovni odbor je na nedavni se
ji imenoval ekonomista Toneta Štru
clja za namestnika glavnega direk
torja, Jure Flajnik pa je postal po
močnik komercialnega direktorja. 
Mesto vodje prodaje je zasedel Ni
ko Selakovič.

v Mimi peči — od 158.000 din pro
šenj je dodeljenih 98.000 din ali 
62%,

v Dobovi — od 20.000 din prošenih 
je dodeljenih 15.000 din ali 80%,

v Ljubljani — od 50.000 din pro
šenih je dodeljenih 25.000 din ali
50 %.

SKUPAJ: od 1,300.00 din zaproše
nih dodeljenih 647.000 ali 495%.

Znotraj teh obratov so samostoj
no delili sredstva v Črnomlju in v 
Mimi peči. Za obrat Metlika je 
predlog za razdelitev sredstev izde
lala stanovanjska komisija. Ta pred- 
log je obravnaval še poslovni odbor 
in ga 7. dodatnimi korekturami tudi 
sprejel. Poslovni odbor smatra, naj 
kredite prejmejo naslednji sodelav
ci:

Obrat Metlika:
Anton Brodarič, Dragica Borkovič, 

Jožica Cieič, Stanka Cigič, Marija 
Cajnar, Milan Ivanetič, Bariča Jer
man, Jože Jurajevčič, Anton Koče
var, Viktor Kozjan, Marica Lozar, 
Bariča Matešič, Mate Mihaljevič, 
Marjan Matekovič, Anton Nemanič, 
Jože Nastav, Jože Pozdirc, Irena Ko
vačič. Nikola Podrebarac, Darinka 
Pavliha, Jože Pirkovič, Milka Pri- 
selac, Nada Starc, Marija štubler, 
Anton Vraničar, Savo Vuletič in 
Ivanka Weiss.

Obrat Črnomelj:
Danica Garilovič, Mara Jurajev

čič, Ivanka Matkovič, Marija Simo
nič in Amalija Žugelj.

Obrat Mirna peč:
Janez Bahor Anton Bevc, Štef

ka Drenik, Ivanka Kostelec in Joži
ca Raj šel j.

Obrat Dobova:
Marija Večerič.
Obrat Ljubljana:
Barbara Ferlič.
Komisija, kakor tudi poslovni od

bor sta razpravljala tudi o prošnjah 
za dodelitev stanovanja. Prošnje je 
vložilo 45 prosilcev, od tega več kot 
polovica za družinsko stanovanje. 
Kako težko nalogo so imeli tisti, ki 
so bodisi odločali ali pa pripravljali 
predloge v zvez- z razdelitvijo sta
novanj. lahko vidimo, če upošteva
mo, da je bilo na voljo pet stano

vanj in približno toliko stanovanj v 
gradnji. Tudi to, da so se nekateri 
člani kolektiva posluževali izsiljeva
nja prednosti, intervencij in celo 
groženj je prispevalo znaten delež 
k omenjenim težavam. Res je, da 
nekateri naši ljudje živijo še v 
skrajno neprimernih prostorih ali 
so izpostavljeni hudemu izkorišča
nju, zato je potrebna širša družbena 
akcija v zvezi s stanovanjsko izgrad
njo Zastavlja se namreč vprašanje, 
kdaj bi po sedanjem načinu gradnje 
prišli do stanovanj tisti, ki iz ma
terialnih ali lokacijskih razlogov ne 
morejo misliti na lastno hišo.

Menimo, da so prav tako nespre
jemljive rešitve, ko enodružinsko 
dvosobno stanovanje dodelijo dru
žini in enemu ali več samskim ose
bam. Taka rešitev nujno privede do 
težav, največkrat pa tudi do spo
rov.

Stanovanjska komisija in poslovni 
odbor sta vsa našteta dejstva teme
ljito obravnavala, zato je prevlada- 
valo mišljenje, da je potrebno v bo
doče graditi več stanovanj, četudi 
nekoliko manjša.

Kolpa privablja že od srede juniji 
mlado in staro. Metliško kopališči 
(na sliki) je vedno dobro obiskano 
ob nedeljah ln praznikih pa se ceh 
tare ljudi.

(Foto: R. Bačer



OB DNEVU BORCA IN DNEVU VSTAJE

Lahko bi pokazali več hvaležnosti
Po mnenju delavcev bi borci zaslužili več

Trideset let je minilo od tedaj, ko 
so naši fantje in možje pa tudi po
gumne žene prijeli za puške ali pa 
so doma kot aktivisti pomagali par
tizanom. Ali danes znamo ceniti nji
hovo požrtvovalnost? Jim izkazuje
mo dovolj hvaležnosti? O tem govo
rijo delavci iz obratov tovarne 
BETI:

— JOŽE CAN2ELJ, mehanik iz 
obrat Mirna peč: »Prav je, da se 
vsaj za take praznike, kot sta 4. in
22. julij, spomnimo ljudi, ki so se 
borili za lepše življenje. Po mojem 
je še veliko nekdanjih borcev, ki bi 
zaslužili več, kot jim družba daje. 
Posebno kmetje borci so slabo pre
skrbljeni. Kot po eni strani mlada 
generacija priznava, da bi zaslužni 
borci morali dobiti dovolj sredstev 
za dostojno življenje, pa jo moti to, 
da so nekateri posamezniki še pre
več uspeli na račun partizanščine.«

— LEOPOLD STAREŠINIČ, knji
govodja osnovnih sredstev Iz obra
ta Metlika: »Bil sem borec od leta

1943 V XV. brigadi, Cankarjevi, in 
še drugih sem bil vse do osvobodi
tve. Kolikor bolj prihajajo leta, to
liko bolj čutim posledice naporov. 
Ostal sem invalid, pa tudi revma je 
vedno hujša. Četudi dobim da
nes nekaj tisočakov na ta račun, a 
menda kdo ne misli, da je s tem 
zdravje poplačano. Tega ne moreS 
kupiti ne povrniti. Včasih imam 
občutek, da današnja mladina pre
malo pozna dogodke iz NOB.«

— JANEZ PRIJANOVIč, vratar v 
obratu Črnomelj: »Boril sem se v 
Gubčevi brigadi. Se veliko naporov 
bo treba, preden bomo vsi borci 
preskrbljeni. Več let sem hodil po 
bolnicah in zamudil čas, ko je bilo 
treba skupaj spravljati dokumente. 
Zdaj sem prikrajšan, kakor tudi še 
mnogo tovarišev iz partizanskih 
vrst. Boli nas, da je pri nas težko 
priti do priznavalnin in da so le-te 
veliko nižje kot v bogatejših obči
nah. Med vojno med nami ni bilo 
razlik, zakaj so danes?«

•

R. B.

Leopold Starešinič Janez Prljanovič

Otrok izgnanstva |
Deseto leto teče, odkar je i  

Elza Gerjevičeva iz Bukoška «
sedla za šivalni stroj v dobov- v 
skem obratu Beti. Na delo se |  
vozi z motorjem, vsak dan e 
šest kilometrov daleč. Tisto 
popoldne je nadomestovala 
mojstrico. Tudi sama je pet 
let opravljala to dolžnost, za
to stresa podatke o obratu 
kot iz rokava.

Delo teče v dveh izmenah 
in v tesnih prostorih se stis
ka vedno več kot 50 delavk. 
Ženske komaj čakajo, kdaj se 
bodo lahko preselile v novo 
halo, ki so jo postavili tik zra
ven starega poslopja. Tovari
šica Elza se z drugimi vred 
veseli dela v svetlih in pros
tornih delavnicah, kjer ne bo 
več treba prenašati težkih

bremen po stopnicah, zdaj 
navzgor, zdaj spet navzdol. 
Tam bo prostora za 200 de
lavk in kolektiv se bo potem 
kmalu podvojil.

Tovarišica Elza sama skrbi 
za petinpolletno hčerkico. Mo- 
ža ji je pobrala bolezen in 
hčerkico ima čez teden pri 
starših v Kapelah. Vojno so 
preživeli v izgnanstvu, daleč 
v Franciji, kamor so jih 1941 
izselili Nemci. Tam je tekla 
zibelka Elzi in tam je prebila 
leta zgodnjega detinstva. V 
spominu ji ni ostalo nič, zato 
"a starši vedo povedati toli
ko več iz tistih negotovih ča
sov, ko jim je up na vrnitev 
v domače kraje vlival vero v 
življenje.

Zaradi vsega, kar je preži
vela hudega njena družina, 
Elza ceni pridobitve in napre
dek povojnega obdobja, saj 
tudi ona s trdim delom dopol
njuje ta veličastni mozaik 
napredka.

J. Teppey



V metliškem obratu so v konfekciji pred kratkim uredili prostor za 
pakiranje izdelkov. Vrsta delavk ima tu zaslužek.

V Seči je polno
Za letovanje v počitniškem domu 

Seča pri Portorožu je toliko prijav
ljenih domačih gostov in poslovnih 
partnerjev, da je dom ves julij tja 
do 10. avgusta zaseden. Možnost za 
prijave je še, če kdo odstopi od re
zervacije zaradi bolezni ali družin
skih razmer.

Ni pa se zgodilo, da bi kateremu 
članu kolektiva BETI odklonili leto
vanje v tem domu. če bi rad ostal 
10 ali 14 dni na počitnicah.

SAPOlfCI ne obisku
23. junija so stanovske tovariše 

iz podjetja BETI obiskali gasilci 
podjetja SAP iz Ljubljane. Ogledali 
so si opremo metliških kolegov, se 
pomenili o delu in izmenjali izkuš
nje. Gostje so si ogledali tudi proiz
vodnjo v metliškem obratu. Metli
čani, gasilci tovarne BETI, bodo 
Ljubljančanom vrnili obisk.
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DOPISUJTE
v naš list

VEZILO
Rok za oddajo rokopisov do 
25. v mesecu. Prispevke spre
jema uredniški odbor.

Manjše popravilo
Nad vsemi upravnimi prostori ob

rata v Metliki polagajo plast izola
cije, ki bo pripomogla k boljšim de
lovnim razmeram. Poleti bo manj 
vročine, pozimi pa bolj toplo.

Gasilci vadiio

Kaj pravi Martin Fir, edini
poklicni gasilec  v tovarni?

Dobro obveščanje 
pogoj za 

samoupravljanje

Tovarniški gasilci so se izkazali 
že pri vajah na manevru »Svoboda 
71«, zato upajo, da tudi na tekmo
vanju med strokovnimi sodelavci ne 
bodo podjetju delali sramote.

V junijski vročini opravljati delo 
v zapeti uniformi ni prijetno, zato 
ni čudno, če Martinu Firu kaplja 
pot od glave do nog. Kot inštruktor 
sodeluje pri vajah moške in žen
ske ekipe, ki se pripravlja na tek
movanje sredi septembra .

»Vadimo redno vsako soboto po 
dve uri,« pravi tovariš Fir. »Ude
ležba sprva ni bila pohvalna, toda 
po nekaj pogovorih s posamezniki 
se popravlja. Naši enoti sta dobro 
opremljeni imamo pa tudi lasten 
gasilski avtomobil, s čimer se veči
na tovarniških društev ne more po
našati.«
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V MIRNI PECI:

Gradnja pred durmi
Mojstrica Malči: »Č e bodo delovni pogoji boljši, bo 

šla  tudi storilnost navzgor«

Med naj starejšimi po delovnem 
stažu je v mimopeškem obratu Su- 
kovičeva Malči. Celih 12 let ima 
izkušenj, zato je pred kratkim tu
di napredovala v mojstrico. Njeno 
mnenje o počutju v kolektivu je 
tako:

»V podjetju sem bila še prej, ko 
je spadalo pod Dolenjko, in tudi vsa

Zakaj ne kegljačice?
Mladina iz obrata BETI v Mimi 

peči se s športom ne ukvarja, razen 
s kegljanjem. Ker je v vasi lepo keg
ljišče, ga mladi večkrat obiščejo, 
zato so tudi dekleta postala vešča 
ciljanju v keglje. Mladi iz mimopeš- 
kega obrata želijo ustanoviti svojo 
kegljaško žensko ekipo in prepriča
ni so, da podjetju ne bi delala sra
mote na tekmovanjih. Za začetek bi 
bili potrebni samo dresi in pa ne
kaj denarja za plačilo kegljišča ob 
treningih. Bo ta želja izpolnjena?

leta po priključitvi k metliški BETI. 
Napredek je velik, saj so naši pros
tori že podobni tovarniškemu obra
tu, toda za potrebe današnjega časa 
in proizvodnje ne ustrezajo več. 
Manjka zlasti skladišč, sanitarnih 
prostorov in garderob. Delovna si
la je v našem obratu mlada, veči
noma priučena. Obrat daje edino 
možnost zaposlitve za žene in dekle, 
ta na vsem, precej velikem območju 
nekdanje občine Mirna peč. Samo 
tri se vozijo v službo, vsi drugi pri
hajamo peš ali s kolesi.«

— Za razširitev obrata se že dlje 
potegujete. Kakšen je rezultat teh 
prizadevanj?

»Kaže, da bo odločitev kmalu tu. 
Pri nas so že bili strokovnjaki, ki 
so merili, zbirali podatke za načrte 
itd. To je dober znak, da je  gradnja 
pred durmi Slišali smo, da bo pri
šlo do prizidave montažne hale, ki 
naj bi bila že jeseni narejena.«

— Se bo po rekonstrukciji tudi 
število zaposlenih povečalo?

»Vsekakor. Zdaj nas je  nekaj več

kot 100, otroci s končano osemlet
ko pa že sprašujejo za službo. Pre
pričana sem, da bo pri nas tudi 
storilnost narasla, če bodo delovni 
pogoji izboljšani. Prav tako pa ra
čunamo na gradnjo cest, vodovoda, 
trgovin itd. Ce se bo večal naš ob
rat in če bo več zaposlenih, bo nuj
no poskrbeti tudi za komunalno 
rast kraja.«

-a

m

Za ljudi ln blago Je v mimopeškem obratu premalo prostora. Prizor lz proizvodnje to dokazuje.
(Foto: R. Bačer)



Jezimo se na podražitve, radi bi imeli večje osebne dohodke, a standard kljub temu nezadržno raste. Pred 
tovarno je vedno več avtomobilov. Ne samo uslužbenci, tudi vse več delavcev se v službo pripelje z last
nim avtom. (Foto: R. Bačer)

„BETI“ vodi po prvem delu
V nadaljevanju prvenstva v II. 

SKL — CENTER so košarkarji 
»BETI« dosegli te rezultate:

Kočevje — Beti 66:83 (41:39)
Beti — Moste 104:57 (37:25)
Črnuče — Beti 57:58 (30;->3)
Beti — Tabor 90:70 (44:32)
Kamnik — Beti 69:78 (24:41)

V pokalu SRS 
med osmerico

LESTVICA PO I. DELU

V tekmi za košarkarski pokal se 
je ekipa BETI uvrstila med osem 
najboljših v Sloveniji, potem ko je 
v I. kolu premagala SAVSKO NA
SELJE z 59 : 44 (29 : 14) in v II. 
kolu ekipo NOVOTEKS v ogorčeni 
borbi s podaljškom Rezultat te tek
me je bil 72 : 71 (66 : 66, 30 : 29).

Jeseni, 6. septembra, bomo igrali 
četrtfinalno tekmo z enim najbolj
ših slovenskih moštev, z ekipo ljub
ljanske ILIRIJE.

S. M.

Odkrita beseda 
moč 

samoupravljanja!

Beti 9 8 1 706:543 16+163
Kamnik 9 6 3 646:576 12+ 70
Stadion 8 5 3 557:550 10+ 7
Medvode 8 4 4 520:482 8 +  38
Kočevje 8 4 4 617:614 8+ 3
Moste 8 4 4 489:602 8—113
Tabor 8 3 5 559:582 6— 23
Zagorje 8 3 5 555:611 6—56
Šentvid 8 2 6 507:560 4— 53
Črnuče 8 2 6 452:507 4— 55

Odločilno in pomembno tekmo 
smo imeli v Kamniku, kjer smo si 
z zmago zagotovili velike možnosti 
za končno osvojitev prvega mesta. 
V četrtek, 29. junija, je bilo odig
rano že I. kolo jesenskega dela. Re
zultat: BETI — MEDVODE 80:69 
(35:29)

N aši  s o  Sli v TRAVNIK
Tudi letos so se športniki kolektiva 

BETI udeležili tekstilnih šport
nih iger, ki so bile od 1. do 4. julija  
v bosanskem mestu Travnik. Dekle
ta so nastopila v rokometu, strelja
nju In atletiki, moški pa v malem 
nogometu, košarki, odbojki, strelja
nju, atletiki in šahu. Ekipa BETI je 
štela 19 deklet in 24 moških, tako da 
je šlo na pot kar 43 tekmovalcev.

Po lanski osvojitvi III. mesta pri
čakujemo, da se bodo člani naše 
ekipe tudi letos dobro odrezali, o 
tem pa več prihodnjič!

S. M.

Kolektiv BETI je pridobil precej 
novih članov. Na novo so se zaposlili 
v obratu Metlika: Anton Plut, Mile
na Ra j mer, Dragica Gregelj, Pavel 
Grubač, Marjan Malešič, Rudi Ste- 
fanič, Ivan Smrečnik in Blaž Juran.

V obratu Črnomelj se je zaposlila 
Darinka Kapš.

Obrat Mirna peč ima naslednje 
nove člane: Marijo Slak, Antonijo 
Zupančič in Marijo Bukovec.

Kolektiv so zapustili: obrat Met
lika: Romana Drobnič, Anton Kra
ševec, Sonja Per, Kata Radoševič. 
Iz obrata Mirna peč je odšla Ana 
Gašperič.

Izdaja: Belokranjska trikotaž
na industrija Metlika.
Ureja uredniški odbor: Silva 
Dular, Mirko Jelenič, Jurij Ma
tekovič, Stane Mrvar, Dragica 
NenadiČ, inž. Franc Oletič, 
Slavko Šilar, dipl. ing. Ružiča 
škof.
Odgovorni urednik: Maks Ko
ležnik
Izhaja enkrat mesečno v 1500 
izvodih, tiska KNJIGOTISK 
Novo mesto


